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Alle vedtak og konklusjoner gjort er lagt til i sakene som  
punktmarkering (med uthevet skrift). 
 

I protokollen blir det i tillegg til vedtak gjengitt hvem som la fram hvilken sak, forslag til vedtak i 
sakene, nye forslag og hvem som har hatt ordet. 
 

Vedtak av hele programmet og dokumenter blir ikke gjengitt i sin helhet. Endringsforslag blir gjengitt 

med avstemmingsresultat. De vedtatte dokumentene i sin helhet og de opprinnelige forslagene kan 

skaffes via sekretariatet til Ungdom og Fritid. 
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Sak 1. Konstituering  
 

  1 Trine Ottosen, Sentralstyrets leder, åpnet Landsmøtet den 5. mai 2023. 

1A) Valg av ordstyrere og referenter  

Sentralstyrets forslag til vedtak: 

Ordstyrere: Steffen Mio Kristiansen 

Referenter: Signe Dahl og Ada Eidshagen Menne  

• Forslaget ble enstemmig vedtatt  

 

1B) Godkjenning av deltakerliste og delegatfordeling   

Sentralstyrets forslag til vedtak: Deltakerliste og delegatfordeling godkjennes  

Fredag:  

42 delegater med stemme-, tale- og forslagsrett, og 6 observatører med tale- og forslagsrett 

 var til stede. Fra Valgkomiteen var 2 medlemmer, begge med tale- og forslagsrett, til stede. 

 Fra Kontrollkomiteen var leder og 2 medlemmer, begge med tale- og forslagsrett, til stede. 

 Fra Sentralstyret var leder og 5 medlemmer, alle med stemme-, tale og forslagsrett, til stede. 

 (Sentralstyret har ikke stemmerett på egen beretning og regnskap). Fra sekretariatet var 11 

 ansatte til stede, alle med møte – og talerett.  

Lørdag 

46 delegater med stemme-, tale- og forslagsrett, og x observatører med tale- og forslagsrett 

var til stede. Fra Valgkomiteen var 2 medlemmer, begge med tale- og forslagsrett, til stede. 

Fra Kontrollkomiteen var leder og ett medlem, begge med tale- og forslagsrett, til stede. Fra 

Sentralstyret var leder og 5 medlemmer, alle med stemme-, tale og forslagsrett, til stede. 

(Sentralstyret har ikke stemmerett på egen beretning og regnskap). Fra sekretariatet var 11 

ansatte til stede, alle med møte – og talerett.  

Søndag 

47 delegater med stemme-, tale- og forslagsrett, og x observatører med tale- og forslagsrett 

 var til stede. Fra Valgkomiteen var 2 medlemmer, begge med tale- og forslagsrett, til stede. 

 Fra Kontrollkomiteen var leder og ett medlem, begge med tale- og forslagsrett, til stede. Fra 

 Sentralstyret var leder og 5 medlemmer, alle med stemme-, tale og forslagsrett, til stede. 

 (Sentralstyret har ikke stemmerett på egen beretning og regnskap). Fra sekretariatet var 11 

 ansatte til stede, alle med møte – og talerett.  

• Forslaget ble enstemmig vedtatt 
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Forslag fra ordstyrerbordet: De to representantene fra Viken går fra obersvatørstatus til  
 delegatstatus med nummer 48 og 49 

• Forslaget ble enstemmig vedtatt 

 

1C) Godkjenning av innkalling 

Sentralstyrets forslag til vedtak: Innkallingen for Landsmøte 2023 godkjennes   

• Forslaget ble enstemmig vedtatt 

 

1D) Godkjenning av saksliste  

Sentralstyrets forslag til vedtak: Sakslisten for Landsmøte 2023 godkjennes  

• Forslaget ble enstemmig vedtatt 

 

1E) Godkjenning av dagsorden  

Sentralstyrets forslag til vedtak: Dagsorden for Landsmøtet 2023 godkjennes.  

• Forslaget ble enstemmig vedtatt 

 

Forslag fra ordstyrer: beretningen av regnskap legges frem på fredagen 

• Forslaget ble enstemmig vedtatt  

 

1F) Valg av protokollunderskrivere og tellekorps   

Sentralstyrets forslag til vedtak: Forslag til protokollunderskrivere og tellekorps utpekes av 

 Landsmøtet. 

Forslag til protokollunderskrivere: 11 Julie Iselin Berg (Innlandet-Ungdom) og 21 Mattias Ørn 

 Alman Kaas (Oslo-voksen) 

Forslag til tellekorps: 68 Knut Remi Heimvik (kontrollkomiteen) og 70 Bjørnar Grande  
 (kontrollkomiteen) 

• Forslaget ble enstemmig vedtatt 

 

1G) Valg av redaksjonskomité   
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Sentralstyrets forslag til vedtak: Landsmøtet velger 1 Trine Ottosen (voksen-styreleder), 6 

 Dilara Kara (ungdom-vara), 58 Thea Juell (sekretariatet-samfunnskontakt), 62 Linn Ersland 

 (sekretariatet-teamleder drift og organisasjon), 38 Linus Aune (voksen- leder Vestfold og 

 Telemark), 35 Vendelin Fredin-Risvik (ungdom-leder Trøndelag) og 69 Kenneth Laugaland 

 (kontrollkomiteen) til redaksjonskomité 

• Forslaget ble enstemmig vedtatt 

1H) Godkjenning av forretningsorden  

Spørsmål, kommentarer og svar under fremlegget: 

1 Trine Ottosen, sentralstyret, foreslår at gjester og observatører også har forslagsrett i møtet 

• Forslaget ble vedtatt med flertall for, 1 mot og 2 blank  

 

Ordstyrer kom med forslag til endring av forretningsorden: Kun ungdom kan stemme over 

 vedtaket om valg av ungdomstema. 

• Forslaget ble enstemmig vedtatt 

 

Sentralstyrets forslag til vedtak: Forretningsorden for Landsmøtet 2023 godkjennes. 

• Forretningsorden med endring ble enstemmig vedtatt  

 

Sak 2. Beretninger   
 

2A) Sentralstyrets beretning 

1 Trine Ottosen fra sentralstyret la frem beretningen på vegne av styret. 

Spørsmål, kommentarer og svar under fremlegget: Ingen. 

Sentralstyrets forslag til vedtak: Sentralstyrets beretning tas til orientering. 

• Forslaget ble enstemmig vedtatt  

 

2B) Kontrollkomiteens beretning 

69 Kenneth Laugaland fra kontrollkomiteen la fram beretningen på vegne av   
 kontrollkomiteen.  

Spørsmål, kommentarer og svar under fremlegget: Ingen. 
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Sentralstyrets forslag til vedtak: Kontrollkomiteens beretning tas til orientering. 

• Forslaget ble enstemmig vedtatt 

 

2C) Valgkomiteens beretning 

55 Kristoffer Mathisen fra valgkomiteen la fram beretningen på vegne av valgkomiteen.  

Spørsmål, kommentarer og svar under fremlegget:  

1 Trine Ottosen, sentralstyret, bemerker at det er en annen Trine som har sittet i  
 valgkomiteen. 

Sentralstyrets forslag til vedtak: Valgkomiteens beretning tas til orientering.  

• Forslaget ble enstemmig vedtatt 

 

Sak 3. Regnskap 
 

61 André Ruud, sekretariatet, og 1 Trine Ottosen, sentralstyret, la frem regnskapene for 2021 

 og 2022. 

Spørsmål, kommentarer og svar etter fremlegget: Ingen. 

Sentralstyrets forslag til vedtak: Landsmøtet godkjenner regnskapene for 2021 og 2022.  

• Forslaget ble enstemmig vedtatt  

 

Sak 4. Fastsetting av kontingent  
 

1 Trine Ottosen og 3 Hilde Woxen la frem forslag til fastsetting av medlemskontingent.   

Spørsmål, kommentarer og svar etter fremlegget: 

12 Gitte Aarum stiller seg positiv til økning av kontingent, men løfter en bekymring rundt 

 hvorvidt dette kan føre til at klubber melder seg ut. Spør avsluttende hvordan sentralstyret 

 har tenkt rundt dette. 

27 Verona Tengesdal stiller spørsmål rundt hva kriteriene er for å søke om en 50% reduksjon 

 i kontingent, og hva formuleringen «dårlig økonomi» som skrevet i forslaget vil si i praksis. 

69 Kenneth Laugaland – trakk innlegget. 
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23 Nicholas Rodriguez og 24 Ahmet Titrek bemerker at en økning av medlemskontingenten 

 heller burde gå direkte til fylkesleddene enn gjennom fylkessekretærene. 

1 Trine Ottosen svarer på innlegg fra 23 og 24 med at en økning i kontingenten kan brukes 

 både til å få flere fylkessekretærer og til sekretariatet. 

23 Nicholas Rodriguez svarer at det ikke burde være obligatorisk å ha fylkessekretær, men at 

 en medlemskontingent økning kan gå direkte til fylkesleddene dersom man ønsker det. 

8 Knut Andreas Jensen foreslår å heller å øke kontingenten til 4000. 

1 Trine Ottosen svarer på spørsmålet om hvordan man kan tilrettelegge for fritidsklubber med 

 dårlig økonomi med å bemerke at det de siste årene har kommet 3 søknader om reduksjon i 

 året. Samtlige har fått det innvilget. Svarer også at dersom man ser at klubber melder seg ut, 

 vil sentralstyret gå i dialog med klubbene og eventuelt veilede dem til å søke reduksjon. 

61 André Ruud kommenterer på at det ikke har vært utmeldinger knyttet til   
 medlemskontingenten i forrige periode. Svarer også at man ikke har satt formelle kriterier 

 ettersom det er vanskelig å si på forhånd hvorfor klubber har behov for å søke reduksjon i 

 medlemskontingenten, men at sentralstyret har seg imellom snakket om noen overordnede 

 kriterier. Påpeker også at det er et overordnet mål om at alle som søker om reduksjon skal få 

 det. Opplyser også om signaler fra private stiftelser om å få støtte dersom Ungdom og fritid 

 klarer å rigge tilstrekkelig kapasitet til å realisere dette, hvilket vil være nødvendig for å styrke 

 feltet. 

3 Hilde Woxen påpeker at hun selv kommer fra en liten klubb og har merket hvor mye hun får 

 tilbake fra Ungdom og Fritid for den medlemskontingent hun betaler. Hun understreker også 

 at sentralstyret har arbeidet mye med å beregne hva medlemskontingenten må økes med for 

 at man skal ha mulighet til å styrke driften tilstrekkelig for å kunne gi mer tilbake til  
 medlemmene. 

69 Kenneth Laugaland påpeker at dette forslaget kan være et veivalg for utviklingen til  
 Ungdom og Fritid, der et vedtak for kan sikre at vi realiserer potensialet, mens et avslått 

 vedtak kan bremse den positive utviklingen til Ungdom og Fritid. 

3 Hilde Woxen understreker at vi heller ikke har noen fritidsklubber å miste som medlemmer, 

 og at sentralstyret vil arbeide med å sørge for at en økt medlemskontingent ikke fører til 

 utmeldinger av organisasjonen. 

 

Endringsforslag ble behandlet av redaksjonskomiteen. 1 endringsforslag ble sendt inn 

 til Redaksjonskomiteen. Redaksjonskomiteens innstilling: 

• FAK1 avslås 

Sentralstyrets forslag til vedtak: Landsmøtet vedtar å økte kontingenten til kr 5 200,-. 

Vedtak 
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• Sentralstyret sitt forslag ble vedtatt med 39 stemmer for og 4 blank 

Redaksjonskomiteens innstilling om å avslå FAK1 ble vedtatt med 39 stemmer for 

og 4 mot 

 

 

Sak 5. Endring av lovene 
 

5A) Sentralstyrets endringsforslag 

1 Trine Ottosen og 6 Dilara Kara la frem saken om endring av lovene.  

Spørsmål, kommentarer og svar etter fremlegget:  

24 Ahmet Titrek spør om hvorfor det tidligere har blitt brukt flere begrep slik som  
 ungdomshus, og hvorfor det nå kun skal stå fritidsklubb. 

Debatt 

55 Kristoffer Mathisen sier om paragraf 8 punkt 8.6 at valgkomiteen selv støtter sentralstyrets 

 endringsforslag om at sentralstyret skal konstituere valgkomiteen. 

37 Iben Helene Veum-Skuggen viser til Vestfold og Telemark sitt innsendte endringsforslag. 

44 Trude Kraft Solbue bemerker angående endringsforslag 4.6 at ordlyden er uheldig da den 

 også burde omfavne andre grupper med særskilte behov. Derfor kan formuleringen som 

 handler om inkludering gjennom åpne tilbud undergrave at tiltak rettet mot spesifikke grupper 

 være hensiktsmessig for feltet i sin helhet, og også treffe grupper som det er særskilt viktig å     

………..inkludere slik som skeive miljøer.  

24 Ahmet Titrek svarer på innlegget fra 44 Trude Kraft Solbue og argumenterer for at alle 

 fritidsklubber burde være åpne for alle, og at alle skal få det samme tilbudet og samme  
 mulighet til å delta på samme arena. Det er derfor viktigere å arbeide imot stigmatisering og 

 at fritidsklubber skal være åpne for alle. 

 

Endringsforslag ble behandlet av redaksjonskomiteen.  

Sentralstyrets forslag til vedtak: De foreslåtte endringene i Ungdom og Fritids lover vedtas. 

 

Forslag 5-1, § 1  

• Avvist- fikk ikke nødvendige 2/3 flertall 
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Forslag 5-2, § 2 

• Første endringsforslag ble vedtatt med flertall 

• Andre endringsforslag avvist ved mangel på nødvendig 2/3 flertall 

 

Forslag 5-3, § 4.2 

• Vedtatt med flertall 

 

Forslag 5-4, § 4.3 

• Vedtatt med flertall  

 
Forslag 5-5, § 4.6  

• Vedtatt med flertall 

 

Forslag 5-6, § 8.5 

• Vedtatt med flertall 

 

Forslag 5-7, § 8.5-8.6  

• Vedtatt med flertall 

 

Forslag 5-8, § 10 

• Vedtatt med flertall 

 

Forslag 5-9, § 14.4  

• Vedtatt med flertall 

 

Forslag 5-10, § 14 

• Vedtatt med flertall 

 

Forslag 5-11, § 15.8 
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• Vedtatt med flertall 

Forslag 5-12, § 19.2 

• Vedtatt med flertall 

 

Forslag 5-13, § 21.2  

• Vedtatt med flertall 

 

Forslag 5-14, § 21.5  

• Forslag 1: Fylkesårsmøtet avholdes innen utgangen av mars hvert år. Fylkesårsmøtet 

innkalles med én måneds varsel.  
o Vedtatt med flertall 

• Forslag 2: Dissens av et mindretall i styret: Fylkesårsmøtet avholdes innen utgangen av 

15. mars hvert år. Fylkesårsmøtet innkalles med én måneds varsel 
o Avvist med flertall 

• Forslaget i sin helhet: Vedtatt med flertall 

 

Forslag 5-15, § 21.8  

• Enstemmig vedtatt  
Forslag 5-16, § 21.9 

• Enstemmig vedtatt 

 

Forslag 5-17, § 21.10 

• Enstemmig vedtatt 

 

Forslag 5-18, § 21.12 

• Enstemmig vedtatt 

 

Forslag 5-19, § 21.16 

• Enstemmig vedtatt 
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Forslag 5-20, § 22.2  

• Enstemmig vedtatt 

 

Forslag 5-21, § 22.6  

• Enstemmig vedtatt 

 

Forslag 5-22-D1, § 22.9 

• Enstemmig vedtatt 

 

Forslag 5-23, nytt punkt 

• Enstemmig vedtatt 

 

5B) Innkommet endringsforslag 

Sentralstyrets forslag til vedtak: Avslås. Forslaget kan heller ivaretas på andre måter enn i 

 lovene. Ambisjonen er god, men sentralstyret mener at man bør unngå å legge inn lovtekster 

 av typen «etterstrebes».  

• Vedtatt med flertall 

 

Sak 6. Organisasjonserklæring 
 

Forslag til organisasjonserklæring ble lagt frem av 2 Emmeli Hedvald på vegne av  
 sentralstyret.  

Debatt 

23 Nicholas Rodriguez påpeker at fylkesstyrene er nye og at det derfor er uklart hva  
 fylkesstyrene skal gjøre. Det er derfor viktig at dette forankres i organisasjonserklæringen. 

1 Trine Ottosen fikk vite gjennom meningstorget at organisasjonserklæringen ikke er  
 renvasket med tanke på bruk av begreper som «fritidsklubb» og «barn og unge». Hun foreslår 

 derfor at landsmøtet gir sekretariatet mandat til å renskrive organisasjonserklæringen 

24 Ahmet Titrek argumenterer for at det er positivt at vi bruker ulike begrep som ungdomshus 

 og fritidsklubb, da de dekker ulike ting og fungerer godt som begrep. Stiller derfor spørsmål 

 ved hvorfor vi skal renskrive dette. 



                                                                 
 
 
 
 

PROTOKOLL – LANDSMØTE 2023 

Møtedato 5.-7. mai 2023 

Saksnummer og navn Protokoll - Landsmøte 2023 
Saksbehandler Sentralstyret 

 
 

  Side 11 av 28 

 

2 Emmeli Hedvald oppklarer at sentralstyret ønsker å bruke fritidsklubber som paraplybegrep 

 fordi det politisk er lettere å bruke ett ord for å forklare hva Ungdom og Fritid gjør og hvem vi 

 representerer. Påpeker også at det i organisasjonserklæringen fortsatt vil stå forklaringer på 

 andre begrep slik som ungdomshus 

15 Trym Torson Sævik stiller seg enige med innlegget fra 24, og mener det ikke er  
 hensiktsmessig å forandre begrepsbruken da ungdomshus og fritidsklubb fungerer godt å 

 bruke om hverandre. 

24 Ahmet Titrek stiller spørsmål med hvorfor vi skal renvaske alle dokumentene vi har kun 

 fordi det er mer politisk korrekt, når enkelte klubber også i navnet sitt har begrepene  
 ungdomshus og fritidssenter.  

28 Nicklas Erdal bemerker at de endret navnet der han jobbet fra «fritidsklubb» til «klubb» 

 fordi ungdommene synes ordet «fritid» ikke var bra. Foreslår at man kan bruke ordet  
 «ungdomstilbud» for å dekke flere ulike type klubber. 

61 André Ruud opplyser om at fritidsklubb er begrepet som brukes i nasjonale dokumenter, 

 og at en felles betegnelse også vil være viktig for å øke statusen og synligheten til feltet. 

 Påpeker også at dette vil være snakk om begrepet Ungdom og Fritid bruker, men at  
 medlemmene fortsatt kan bruke begrepene de ønsker. 

1 Trine Ottosen påpeker at dette vedtaket handler om å gi Ungdom og Fritid lov til å bruke 

 begrepet fritidsklubb som samlebetegnelse. 

55 Kristoffer Mathisen viser til linje 6 og 7 i organisasjonserklæringen og peker på en ulikhet 

 mellom vedtektene og organisasjonserklæringen i hvordan medlemskriteriene er formulert. 

 Har derfor sendt inn endringsforslag. 

Endringsforslag ble behandlet av redaksjonskomiteen. 5 endringsforslag ble sendt inn til 

Redaksjonskomiteen. Redaksjonskomiteens innstilling: 

• OE1 vedtas med noen redaksjonelle endringer 

• OE2 avslås 

• OE3 vedtas 

• OE4 vedtas 

• OE5 vedtas 

Sentralstyrets forslag til vedtak: Sentralstyrets forslag til organisasjonserklæring tas til orientering. 

Vedtak 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at OE1 vedtas med noen redaksjonelle 

endringer ble enstemmig vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at OE2 avslås ble enstemmig vedtatt (OE2 falt 

til fordel for OE3) 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at OE3 vedtas ble enstemmig vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at OE4 vedtas ble vedtatt 



                                                                 
 
 
 
 

PROTOKOLL – LANDSMØTE 2023 

Møtedato 5.-7. mai 2023 

Saksnummer og navn Protokoll - Landsmøte 2023 
Saksbehandler Sentralstyret 

 
 

  Side 12 av 28 

 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at OE5 vedtas ble vedtatt 

• Organisasjonserklæringen med endringer ble vedtatt i sin helhet 

 

Sak 7. Strategisk plan 
 

Forslag til strategisk plan ble lagt frem av 1 Trine Ottosen og 3 Hilde Woxen på vegne av 

 sentralstyret.  

 

Spørsmål, kommentarer og svar etter fremlegget: 

48 Nicklas Erdal Spurte hva som menes med begrepet «relevant» i visjonen. 

Debatt 

61 André Ruud forklarer at strategisk plan sier hva vi skal gjøre i den neste 2-årsperioden, og 

 at sekretariatet følger denne opp tett. Ønsker derfor gjerne innspill på strategisk plan, og løfter 

 særlig at det er ønskelig med innspill om punktet «fritidsklubben som lokalt ressurssenter». 

 Peker også på at barne- og ungdomsorganisasjoner kan bli tettere påkoblet fritidsklubbene 

 gjennom dette. Tverrfaglig samarbeid og kompetanse fra fritidsklubbene er også sentralt i 

 dette. Påpeker at dette fordrer at fritidsklubbene har kapasitet til å ta denne rollen, slik at man 

 unngår at det stilles forventinger til klubbene som de ikke har mulighet til å innfri. 

19 Truls Baalmann støtter forslag 1 til ny visjon. Ønsker å fremheve at det er viktig at  
 ungdomsarbeideren er kompetent og har gode rammevilkår. 

24 Ahmet Titrek stiller seg bak 19 sitt innlegg, og legger til at denne visjonen er mer kort og 

 konsis. Oppfordrer derfor landsmøte til å stemme for forslag 1. 

12 Gitte Aarum støtter også forslag 1, da dette er mest ryddig. Men påpeker at ordet  
 medvirkning er veldig innarbeidet i Ungdom og Fritid, og problematiserer at dette kan være 

 omfattende å endre. 

34 Markus Bugten stiller seg bak innlegg til 19, men understreker at å være en god  
 ungdomsarbeider ikke kun handler om formell kompetanse, men også å forstå og møte  
 ungdom på en god måte. 

24 Ahmet Titrek påpeker at sekretariatet og styret ofte bruker vanskelig språk, og at ordet 

 «samskaping» er vanskeligere enn «medvirkning» 

19 Truls Baalmann svarer 24 med at kompetanse er sentralt, og at dette er manglende i den 

 nåværende VGS-utdannelsen. 

1 Trine Ottosen redegjør for hvorfor sentralstyret landet på å bruke «samskaping» som  
 begrep. Peker på at «samskaping» er den metoden som i praksis brukes på fritidsklubber. 

 Men er allikevel oppmerksom på at medvirkning er innarbeidet i Ungdom og Fritid, og mener 
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 derfor at «samskaping» kan stå i visjonen, men at vi kan fortsette å bruke medvirkning og 

 samskaping i det daglige arbeidet. 

27 Verona Tengesdal stiller seg bak innleggene fra 19 og understreker særlig viktigheten av 

 kompetanse om psykisk helse. 

34 Markus Bugten peker på at det ikke er pensum på ungdomsskolen at vi skal lære om 

 psykisk helse, og at det er nødvendig med en innføring i dette på ungdomsskolen og  
 videregående, og særlig i helse- og omsorgsfaget. 

27 Verona Tengesdal peker på at Ungdom og Fritid burde mene at psykisk helse skal inn i 

 pensum på ungdomsskolen og videregående. 

8 Knut Andreas Jensen støtter innlegg 27, og presiserer at dette også burde gjelde på barne- 

 og ungdomsfag. 

40 Eudes Guilherme Oliveira Andrade støtter Verona, men peker på at lærere er ulike. 

24 Ahmed Titrek gir replikk på at psykisk helse burde inn i lærerutdanningen. 

40 Eudes Guilherme Oliveira Andrade presiserer at han ikke skylder på lærere, men at  
 lærerne og hvordan de deler spiller en rolle i å lære elevene om psykisk helse. 

1 Trine Ottosen støtter at diskusjonen om psykisk helse og utdanning er viktig, og oppfordrer 

 til å skrive en uttalelse om dette.  

10 Simen Høgdal Pedersen ønsker å støtte at man heller bruker ordet medvirkning. Peker på 

 «samskaping» som et moteord i offentlig sektor, og at dette kan være en forbipasserende 

 ordbruk. Medvirkning er også godt forankret både i Ungdom og Fritid og i offentligheten  
 generelt. Mener også at det er mulig å bruke begge uttrykk, men at medvirkning burde brukes 

 i visjonen. Mener også at bruken av «medvirkning» gjør at vi kan posisjonere feltet og vår 

 kompetanse tydeligere.  

11 Julie Iselin Berg foreslår at Ungdom og Fritid og andre kan reise rundt på skoler og andre 

 steder for å øke kunnskap blant ungdom. 

Endringsforslag ble behandlet av redaksjonskomiteen. 2 endringsforslag ble sendt inn til 

Redaksjonskomiteen. Redaksjonskomiteens innstilling: 

• SP1 vedtas 

• SP2 vedtas med dissens 6 mot 1 

 

Sentralstyrets forslag til vedtak: Landsmøtet stemmer over forslagene til ny visjon og  
 strategisk plan for perioden 2023-2025 vedtas. 

Vedtak 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at SP2 vedtas ble vedtatt 
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• Visjon 1 med endring SP2 ble vedtatt 

• Visjon 2 falt til fordel for visjon 1 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at SP1 vedtas ble enstemmig vedtatt 

• Sentralstyret sitt forslag til vedtak med endringsforslag ble vedtatt 

 

Sak 8. Ungdom og Fritid mener  
 

Forslag til Ungdom og Fritid mener ble lagt frem av 6 Dilara Kara på vegne av sentralstyret. 

 Endringsforslag til Ungdom og Fritid mener ble behandlet av redaksjonskomiteen.  

Forslag fra ordstyrer: Det nye «Ungdom og Fritid mener» legges til grunn for   
 redaksjonskomiteens innarbeiding av innkomne endringsforslag og voteringen. 

• Forslaget ble enstemmig vedtatt 

Debatt 

24 Ahmet Titrek om inkludering og felleskap: mener at Ungdom og Fritid burde tilby kurs i 

 hvordan ungdom kan delta i debatten. Det er viktig at vi gir ungdom mulighet til å delta i  
 debatt.  

52 Leah-Rebecka Hekland peker på at Ungdom og Fritid mener viser til mange rettigheter slik 

som barnekonvensjonen, og at vi må bli flinkere til å i praksis legge til rette for at man kan 

dele og bli hørt om temaer som psykisk helse. 

72 Tuva Hauge Nilsen jobber med en uttalelse om å samle kultur- og fritidssektoren til en og 

 samme plass. 

41 Joachim Tangen stryker seg. 

68 Knut Remi Heimvik stiller seg bak at det er for lite om ungdom i barne- og   
 ungdomsarbeiderfaget, og opplyser om at private barnehager også jobber for å øke fokuset 

 på deres felt. Viser også til at det nå finnes en fagskole og videreutdanning for   
 ungdomsarbeidere. 

35 Vendelin Fredin-Risvik går selv på barne- og ungdomsarbeiderfaget, og opplyser om at de

 lærer mest om barnehage og veldig lite om ungdomsarbeid.  

68 Knut Remi Heimvik stiller seg enig i at det er for lite fokus på ungdom i barne- og  
 ungdomsarbeiderfaget. Understreker også at fagskole ikke er høyskole, men allikevel gir deg 

 studiepoeng og mulighet for å bygge videre kompetanse. 

40 Eudes Guilherme Oliveira Andrade peker på at det er mye normer knyttet til hvem man 

 tenker kan jobbe med barn og unge. Stiller seg også enig i at det ikke bare burde være jenter 

 som kan dele om følelser, men at det er mange normer som gjør dette vanskelig.  
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24 Ahmet Titrek mener at man må normalisere og ikke stigmatisere det å dele følelser, og at 

 dette krever at noen er gode forbilder som gjør dette. 

40 Eudes Guilherme Oliveira Andrade svarer med at det også er mulig at det å dele sine 

 følelser gjør det vanskeligere for andre å dele følelser, fordi man kan føle at sine  
 følelser ikke er normale når de ikke er like som andres følelser. 

34 Markus Bugten påpeker at på klubbene i nærområdet arbeider det fire ungdomsarbeidere, 

 men flere ungdommer som har uformell erfaring enn dem som har formell erfaring.  

23 Nicholas Rodriguez argumenterer for at det burde stå noe om at vi jobber med  
 arbeidsledighet blant ungdommer og anerkjenne at det er et problem, siden Ungdom og Fritid 

 er en organisasjon som representerer ungdom. 

27 Verona Tengesdal mener at Ungdom og Fritid burde bruke sin politiske status til å få 

 psykisk helse inn i pensum på skolen, og hvis ikke burde Ungdom og Fritid tilby kurs til  
 fritidsklubber om dette.  

8 Knut Andreas Jensen med replikk til 27 om at Ungdom og Fritid jobber på fritidsfeltet og 

 ikke skole, og at dette derfor ikke burde stå i Ungdom og Fritid mener. 

48 Nicklas Erdal oppfordrer alle til å holde foredrag i nærmiljøet hvor man deler av sin  
 kompetanse som ungdomsarbeider og fra fritidsklubben. 

69 Kenneth Laugaland problematiserer at man kan få fagbrev som barne- og   
 ungdomsarbeider uten at du har hatt praksis med ungdom. 

55 Kristoffer Mathisen har to forslag om delen om kjønn og seksualitet. Det første forslaget 

 går på linje 403, og ønsker å endre til «kjønn og seksualitet», for at det skal være  
 gjennomgående språkbruk. Det andre forslaget går også på linje 403, og ønsker å legge til et 

 «vi mener»-punkt om kjønnsnøytrale toaletter. 

6 Dilara Kara vil skrive en uttalelse om psykisk helse, og oppfordrer andre som engasjerer 

 seg for dette til å bli med på å skrive. 

40 Eudes Guilherme Oliveira Andrade mener det er bra at det kan være vanskelig å få jobb, 

 da dette er en måte å lære hva som kreves for å få en jobb. 

34 Markus Bugten svarer med replikk om at det også finnes arbeidsplasser der man ikke 

 trenger arbeidserfaring for å få  jobb, men at man allikevel ikke får jobben fordi man er  
 ungdom.  

52 Leah-Rebecka Hekland replikk om at det ofte blir satt mange kriterier som er vanskelig for  

ungdom å møte, og at  man heller ansetter familiemedlemmer hvis det blir for mange 

søknader. Så derfor er det viktig å oppfordre arbeidsplasser til å se gjennom alle søknader. 

24 Ahmed Titrek peker på at Oslo har gjort et godt arbeid med å kunne tilby sommerjobber til 

 ungdom, og at en realitetsorientering ikke alltid er bra fordi arbeidsledighet også fører til 

 høyere kriminalitet. Flere sommerjobber er derfor et viktig forebyggende tiltak. 



                                                                 
 
 
 
 

PROTOKOLL – LANDSMØTE 2023 

Møtedato 5.-7. mai 2023 

Saksnummer og navn Protokoll - Landsmøte 2023 
Saksbehandler Sentralstyret 

 
 

  Side 16 av 28 

 

40 Eudes Guilherme Oliveira Andrade svarer på replikkene med at kriminalitet er et større 

 problem noen steder enn andre, og at en stor del av problemet er at mange ikke tør å si ifra 

 når de ser kriminalitet. 

43 Ingrid Rong Næss sier om delen om tilpasning for ungdom med nedsatt funksjonsevne 

 at det er viktig at klubbene tilpasser og blir tilgjengelige for alle, og at det er noen aktiviteter 

 på klubben som ikke er tilgjengelig for alle og derfor ekskluderer. Det er derfor viktig at  
 Ungdom og Fritid jobber med dette, også i et folkehelseperspektiv. 

34 Markus Bugten kommer med replikk om at de har jobbet med å gjøre fritidsklubber mer 

 tilgjengelig for alle, og at det er vanskelig å overbevise foreldre om at klubben er tilpasset 

 nødvendige behov. 

Endringsforslag ble behandlet av redaksjonskomiteen. 5 endringsforslag ble sendt inn til 

Redaksjonskomiteen. Redaksjonskomiteens innstilling: 

• UFM1 vedtas med endringer fra redaksjonskomiteen 

• UFM2 avslås 

• UFM3 vedtas 

• UFM4 vedtas 

• UFM5 vedtas med redaksjonelle endringer 

Sentralstyrets forslag til vedtak: “Ungdom og Fritid mener” vedtas.  

Vedtak 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at UFM1 vedtas med endringer fra 

redaksjonskomiteen ble vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at UFM2 avslås ble vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at UFM3 vedtas ble vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at UFM4 vedtas ble vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at UFM5 vedtas med redaksjonelle endringer 

ble vedtatt 

• Sentralstyret sitt forslag til vedtak med endringer ble vedtatt 

Sak 9. Uttalelser (resolusjoner) 
 

5 Oscar Lone Olsen la frem alle forslag til uttalelser på vegne av sentralstyret.    

Debatt 

8 Knut Andreas Jensen om uttalelse 4,5 og 6: stiller spørsmål ved om disse uttalelsene er 

 relevante for det Ungdom og Fritid jobber med. 

27 Verona Tengesdal gir replikk på innlegg fra 8 og mener at Ungdom og Fritid ikke kun skal 

 mene noe om fritid, men også temaer som angår ungdom generelt. Viser til at dette henger 

 sammen med at vi heter ungdom og fritid, og ikke ungdom sin fritid. 
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24 Ahmed Titrek om uttalelse 5: mener at det er lite vi kan gjøre med krigen i Ukraina, men 

 peker på at vi kan bruke midlene vi har fått for å dele ut til klubber som ønsker å gi tilbud til 

 flyktninger fra Ukraina. 

41 Joachim Tangen om uttalelse 6: mener at denne uttalelsen er relevant for unge sin fritid. 

 Men mener ikke at sosiale medier burde reguleres på lik linje med pressen, men heller at den 

 kommersielle delen av sosiale medier burde reguleres. 

5 Oscar replikk til 41 Joachim Tangen: stiller seg enig i at det er et skille mellom tradisjonelle 

og sosiale medier, men peker på at influensere også har mange kommersielle interesser. 

Presiserer også at det ikke er snakk om at det skal være like regler for tradisjonelle medier og 

sosiale medier, men heller at det skal være etiske retningslinjer for sosiale medier slik som  

det er i tradisjonelle medier. 

23 Nicholas Rodriguez med replikk: stiller seg bak at uttalelse 6 er relevant fordi ungdom er 

 særlig sårbare ovenfor sosiale medier. Men mener at det ikke burde handle spesifikt om 

 influensere, men at det i større grad burde si at man skal lære ungdom å være kritiske i  
 bruken av sosiale medier. 

5 Oscar Lone Olsen med innlegg: viser til Ungdom og Fritid sine lover, paragraf 2, og at disse 

 sier at Ungdom og Fritid skal fremme interessene til brukere og ansatte. Dette vil si at  
 uttalelsene er relevante når de er dagsaktuelle for brukere og ansatte, og uttalelsene 1-6 er 

 derfor relevante. 

24 Ahmet Titrek med replikk: stiller spørsmål ved om det faktisk er i ungdom sin interesse å 

 regulere sosiale medier. 

5 Oscar Lone Olsen svarer: hensikten med uttalelse 6 er at sosiale medier har stor innflytelse 

 på barn og unge, og derfor er relevant. Det er særlig viktig at barn og unge lærer å være 

 kritisk i møte med sosiale medier, og at man setter retningslinjer på en arena som påvirker 

 barn og unge i stor grad. 

27 Verona Tengesdal med innlegg: Ungdom og Fritid burde gi ressurser til fritidsklubber som 

 ønsker å arbeide med å inkludere ukrainske flyktninger. 

29 Andrine Hallen med innlegg: Troms og Finnmark støtter at Ungdom og Fritid mener noe 

om samisk kulturutøvelse. Peker på et økt behov for kunnskap om samisk kultur for å 

forebygge hets og sikre inkludering. Foreslår at Ungdom og Fritid/fritidsklubber kan 

samarbeide med samiske organisasjoner for å øke kompetanse om hvordan inkludere samisk 

ungdom. Peker også på ordningen med samiske veivisere som en kilde til kompetanse på 

dette. 

24 Ahmet Titrek med replikk til innlegg 29: mener at denne uttalelsen ikke er relevant for 

 Ungdom og Fritid. 

71 Pia Vollen med innlegg: Landsmøtet burde skille mellom hva vi skal uttale oss om og hva 

 vi skal jobbe for. Vi kan uttale oss om saker som vi ikke nødvendigvis skal jobbe direkte med, 

 og som en stor barne-og ungdomsorganisasjon er det viktig at vi er tydelige i en del saker. 
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68 Knut Remi Heimvik med innlegg: Mener at dette er 6 gode uttalelser. Enig med  
 foregående innlegg fra 71 Pia Vollen, og støtter særlig uttalelse 5, men også de andre  
 uttalelsene. 

12 Gitte Aarum med innlegg: Det er relevant for Ungdom og Fritid å mene noe om temaene 

 som behandles i uttalelsene, og støtter derfor alle 6 uttalelsene. 

23 Nicholas Rodriguez med innlegg: Enig i at uttalelsen om Ukraina ikke er relevant for  
 Ungdom og Fritid. Burde heller ha en uttalelse som sier noe om hva Ungdom og Fritid kan 

 gjøre med dette, slik som at fritidsklubber kan bidra i prosessen med å integrere ukrainske 

 flyktninger i det norske samfunnet.  

40 Eudes Guilherme Oliveira Andrade med replikk: Er uenig i at uttalelsen om Ukraina ikke er 

 relevant. Støtter uttalelsen om sosiale medier. 

8 Knut Andreas Jensen med innlegg: støtter ikke uttalelse 6, da det vil være en omfattende 

 prosess å implementere ettersom det er mange definisjonsspørsmål rundt hva en influenser 

 er.  

5 Oscar Lone Olsen med replikk: presiserer at uttalelse 6 ikke vil si at vi må gjøre noe med 

 dette selv, men at det er et ståsted. 

24 Ahmed Titrek med replikk: mener at det bør være foreldrenes ansvar hva barna ser på på 

 sosiale medier, heller enn å være lovregulert. 

5 Oscar Lone Olsen med svarreplikk: mener at diskusjonen om foreldres ansvar er en annen 

 diskusjon. 

Endringsforslag ble behandlet av redaksjonskomiteen. 7 endringsforslag ble sendt inn til 

Redaksjonskomiteen. Redaksjonskomiteens innstilling: 

• UT1 avslås med forslag fra redaksjonskomiteen 

• UT2 avslås til fordel for UT5 

• UT3 avlås 

• UT4 avslås til fordel for UT5 

• UT5 vedtas 

• UT6 avslås 

• UT7 avlås 

Sentralstyrets forslag til vedtak: Landsmøtet vedtar sentralstyrets forslag til uttalelser: 

o Uttalelse 1: Ta ungdomsrådene på alvor  

o Uttalelse 2: Fritidsklubbene må sikre samisk kulturutøvelse 

o Uttalelse 3: Klubben – et barrierefritt tilbud for alle  

o Uttalelse 4: Både klima og de unges fremtidstro er på tynn is  

o Uttalelse 5: Ungdom og Fritid står i solidaritet med Ukraina  

o Uttalelse 6: Influensere må reguleres på lik linje som pressen 
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Vedtak 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at UT1 avslås til fordel for forslag fra 

redaksjonskomiteen ble vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at UT2 avslås til fordel for UT5 ble vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at UT3 avlås ble vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at UT4 avslås til fordel for UT5 ble vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at UT5 vedtas ble vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at UT6 avslås ble vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at UT7 avlås ble vedtatt 

• Sentralstyrets forslag til vedtak om at uttalelse 1 i sin helhet vedtas ble vedtatt 

• Sentralstyrets forslag til vedtak om at uttalelse 2 i sin helhet vedtas med endringer 

ble vedtatt 

• Sentralstyrets forslag til vedtak om at uttalelse 3 i sin helhet vedtas ble vedtatt 

• Sentralstyrets forslag til vedtak om at uttalelse 4 i sin helhet vedtas ble vedtatt 

• Sentralstyrets forslag til vedtak om at uttalelse 5 i sin helhet vedtas med endringer 

ble vedtatt 

• Sentralstyrets forslag til vedtak om at uttalelse 6 i sin helhet vedtas ble avslått med 

15 for, 16 mot og 12 blank 

Sak 10. Ungdom og Fritids ungdomstema 2023-2025 
8 Knut Andreas Jensen la frem saken Ungdom og Fritids ungdomstema for den kommende perioden.  

Debatt 

52 Leah-Rebecka Hekland med innlegg: Mange av punktene kan gå under «mobbing og 

 radikalisering», slik som nettvett og sosiale medier og inkludering og fellesskap. 

35 Vendelin Fredin-Risvik med innlegg: støtter «inkludering og felleskap» som ungdomstema, 

 da det er lett å gjøre mye med på ulike fritidsklubber. Et eksempel er å lage kurs som bidrar til 

 inkludering. 

24 Ahmet Titrek med innlegg: Støtter «inkludering og felleskap» som ungdomstema, da dette 

 kan styrke og tydeliggjøre ungdommers stemme i samfunnsdebatten. 

19 Truls Baalmann med innlegg: Støtter «inkludering og felleskap», og med spesielt fokus på 

 funksjonsnedsettelse. Opplever at mange med funksjonsnedsettelse ikke kjenner til  
 klubbtilbudet og at det er mange barrierer for å delta for denne gruppen. Dette er derfor et 

 viktig tema. 

40 Eudes Guilherme Oliveira Andrade med innlegg: Støtter «Nettvett og sosiale medier» som 

 tema. Viktig å få fokus på sunne digitale vaner og å skape aktiviteter utenfor den digitale 

 arenaen. Forslag om workshops, foredrag og diskusjoner som opplærer og belyser om  
 nettvett og personvern. 
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27 Verona Tengesdal med innlegg: Støtter «Nettvett og sosiale medier» som tema. Mange 

 som sliter med å se forskjell på ekte og falskt, og det er en arena unge bruker hver dag. 

 Influensere har en stor påvirkning på unge, og derfor viktig at Ungdom og Fritid tar initiativ for 

 å lære ungdom om kritisk tenkning på nett. 

16 Ingrid Malme Lauvstad med innlegg: Støtter flere temaer, men særlig «Inkludering og 

 felleskap», da dette også kan omfavne andre temaer som nettvett og sosiale medier og  
 mobbing og nettvett. 

8 Knut Andreas Jensen med innlegg: Støtter temaet «inkludering og fellesskap», da dette er 

 noe Ungdom og Fritid kan gjøre noe med. 

52 Leah-Rebecka Hekland med replikk til 8 Knut Andreas Jensen: det er viktig at vi snakker 

 om klima og bærekraft,  og veldig viktig for ungdommen fordi de vil sitte med ansvar for dette i 

 fremtiden. 

40 Eudes Guilherme Oliveira Andrade med innlegg: Ungdom kan ikke nok om digitale  
 fotavtrykk, og temaet «nettvett og sosiale medier» er derfor viktig for at de som jobber på 

 fritidsklubber kan være gode veiledere på dette temaet. 

 

Sentralstyrets forslag til vedtak: Ungdomsdelegatene på Landsmøtet velger ett av disse temaene:  

 • Nettvett og sosiale medier 

• Inkludering og fellesskap 

• Mobbing og radikalisering 

• Sport og fysisk aktivitet  

• Klima og bærekraft 

 

• Votering 1:  

o Nettvett og sosiale medier opp mot Inkludering og fellesskap: Inkludering 

og felleskap går videre med flertall 

• Votering 2:  

o Inkludering og fellesskap opp mot Mobbing og radikalisering: Inkludering 

og fellesskap går videre med flertall 

• Votering 3:  

o Inkludering og felleskap opp mot Sport og fysisk aktivitet: Inkludering og 

felleskap går videre med flertall 

• Votering 4:  

o Inkludering og fellesskap opp mot Klima og bærekraft: Inkludering og 

fellesskap går videre med fellesskap 

• Landsmøtet valgte Inkludering og fellesskap som Ungdom og Fritids ungdomstema 

for UoFs 2023-2025. 
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Sak 11. Innkomne saker 
 

11A) Honorar for sentralt tillitsvalgte 

3 Hilde Woxen la frem saken om honorar for sentralt tillitsvalgte.  

Spørsmål, kommentarer og svar etter fremlegget: 

61 André Ruud presiserte hva KPI betyr 

23 Nicholas Rodriguez spurte hvor pengene til heving kommer fra 

61 André Ruud besvarte spørsmål fra 23 

Debatt 

69 Kenneth Laugaland utdyper bakgrunnen for saken. Kontrollkomiteen ba sentralstyret om å 

 fremme forslag om å øke satsene til honorar til sentralt tillitsvalgte. Forklarer også at  
 sentralstyret har uttrykt at det er ubehagelig å fremme slike saker selv, og at det derfor er 

 hensiktsmessig at det KPI-justeres annethvert år. 

10 Simen Høgdal Pedersen stiller seg bak en økning av satsene til sentralt tillitsvalgte. 

61 André Ruud gir en saksopplysning om hvordan dagens satser er beregnet, der  
 styremøtene varer over en hel helg. Leder og nestleder får ikke honorar for disse møtene, og 

 bør derfor få økt honorar. Nestledere får honorar for representasjoner, men ikke for andre 

 oppgaver som tilhører vervet slik som medlemskontakt og samtaler med sekretariatet.  
 Understreker også at det er viktig for sekretariatet å ha et aktivt sentralstyre, hvilket gjør det 

 viktig med satser som reflekterer dette. 

Sentralstyrets forslag til vedtak:  

1. Satsene for honorar til sentralt tillitsvalgte økes med 30 % fra dagens satser og  
 konsumprisjusteres automatisk annethvert år. Satsene rundes av til nærmeste hundre.  

2. Honoraret for nestledere i sentralstyret økes fra kr 10 000,- til 15 000,- hver i året. 

3. Landsmøtet gir sentralstyret mulighet til å frikjøpe sentralt tillitsvalgte ved behov for det 

 

Vedtak 

• Sentralstyrets forslag 1 til vedtak ble vedtatt 

• Sentralstyrets forslag 2 til vedtak ble vedtatt 

• Sentralstyrets forslag 3 til vedtak ble vedtatt 
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11B) Gratisprinsippet i fritidsklubb 

5 Oscar Lone Olsen la frem saken om gratisprinsippet i fritidsklubb.  

Debatt 

7 Fabian Espedalen-Larsen fremmer forslag om at Ungdom og Fritid kan opprette et matfond 

 slik at klubber med lavere inntekt har mulighet til å tilby gratis mat. Dette kan også gjøre det 

 lettere for fritidsklubber å inkludere gjennom å kunne tilby tilrettelagt mat. Foreslår også at 

 klubber med mindre penger skal kunne søke mer penger enn klubber med mye penger. Det 

 kan også gjøre det lettere for fritidsklubber å ha gode tilbud for ungdom som kommer rett fra 

 skolen eller andre fritidsaktiviteter. 

1 Trine Ottosen oppklarer hvorfor sentralstyret har fremmet denne saken. 

32 Hanne sier på vegne av Troms og Finnmark at fritidsklubb burde være gratis for alle å 

 delta på, og det burde derfor ikke koste penger å gå på klubb. Gratis inngang burde derfor 

 presiseres i lovverket. Når det gjelder andre utgifter, burde det være mulig å ta betalt for mat 

 og enkelte andre fordeler på fritidsklubben. Det burde også settes krav for hvordan  
 medlemskontingent skal praktiserer dersom man skal ha det. Viser til at det kan være mulig å 

 ha medlemskontingent, men fortsatt aktiviteter som er åpne for alle. Mener også at det burde 

 være unntak, der noen tilbud slik som kunst og kultur kan koste penger for å vise at det har 

 en verdi. 

11 Julie Iselin Berg sier på vegne av Innlandet at gullregelen burde være at fritidsklubber er 

 gratis å være på, men at noen arrangementer slik som konsert kan koste penger. Mener også 

 at arrangementer som koster penger burde være mulig å dra på gratis for de som har behov. 

35 Vendelin Fredin-Risvik sier på vegne av Trøndelag at de støtter gratisprinsippet på alle 

 fritidsklubber, da det er en viktig arena for å støtte ungdom både fysisk og psykisk. Gratis 

 fritidsklubber kan gjøre tilbudet mer tilgjengelig for all ungdom. 

48 Nicklas Erdal støtter prinsippet om gratis inngang på klubber. Påpeker at det burde være 

 et kriteria hvis man skal være et lavterskeltilbud. Men støtter også at enkelte arrangementer 

 kan koste penger, men at det fortsatt burde etterstrebes at det koster så lite som mulig. Sier 

 også at man kan ha noen prinsipper om at det er mulig å søke frifond for å kunne gi gratis 

 inngang. 

24 Ahmet Titrek sier at Oslo UoF stiller seg bak forslaget, og at Oslo er et av fylkene som gjør 

 det best. Men sier at enkelte tilbud kan koste penger, da de vanligvis ville kostet mye mer. 

 Påpeker også Ungdom og Fritid burde gi økonomisk støtte dersom gratisprinsippet skal  
 vedtas, ettersom det vil være vanskeligere i noen bydeler enn andre å etterkomme dette 

 prinsippet. 

53 Øyunn Finne Marø sier at Vestland støtter gratisprinsippet. Mener at forskjellene vil øke i 

 Norge hvis det koster penger å dra på fritidsklubb. Viser til statistikk som understøtter dette. 

5 Oscar Lone Olsen sier at det for sentralstyret er vanskelig å ta stilling til søknader om  
 medlemskap ettersom det ikke er utarbeidet klare kriterier med tanke på gratisprinsippet. 
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3 Hilde Woxen er opptatt av at Ungdom og fritid skal favne bredt og ha plass til alle. Hun 

 kommer selv fra en klubb som tar betalt for mat, og at det burde være plass til klubber som 

 det også i Ungdom og Fritid. Derfor et bedre virkemiddel at man setter det som et kriterie for 

 fondet. 

24 Ahmet Titrek gir replikk om at dersom Ungdom og Fritid skal kreve dette bør vi ha midler vi 

  kan dele ut til klubbene som erstatning for midler de får fra ungdom i dag.   

10 Simen Høgdal Pedersen støtter prinsippet om at fritidsklubber skal være en åpen  
 møteplass der økonomi ikke er en barriere. Ser allikevel at dette kan være vanskelig for 

 enkelte klubber eller kommuner å etterkomme grunnet økonomi. Foreslår derfor at  
 heller enn å være et kriteria for å søke medlemskap, kan gratisprinsippet være et kriteria 

 for å søke Ungdom og Fritid sitt fond. 

11 Julie Iselin Berg mener at det er viktig med gratis inngang, men at fritidsklubber også 

 burde kunne ha måter å få inn penger slik som gjennom en kiosk, eller gjennom pant. Og at 

 man gjennom det kan gjøre andre arrangementer billigere.  

23 Nicholas Rodriguez stiller spørsmål ved om klubber vil si opp sitt medlemskap dersom 

 Ungdom og Fritid innfører gratisprinsippet. 

18 Marie Flatin stiller seg bak gratisprinsippet. Ser utfordringene med det, men støtter at dette 

 kan være med på å løfte feltet. Mener også at det da burde være mulig å ta betalt for enkelte 

 arrangementer som krever ekstra fra klubbene.  

19 Truls Baalmann peker på at man av og til må ta betalt for enkelte arrangementer slik som 

 konserter, ettersom det er viktig for å sikre at de som får billett faktisk dukker opp på  
 arrangementer.  

24 Ahmet Titrek peker på at å både øke medlemskontingenten og innføre gratisprinsippet kan 

 være en barriere for å få flere medlemmer. Derfor kan det være en løsning at Ungdom og 

 Fritid tilbyr fond som en mulighet for å dekke inn disse utgiftene. 

1 Trine Ottosen svarer på at Ungdom og Fritid ikke vil miste medlemmer, og at det er viktig å 

 holde saken om økt medlemskontingent og gratisprisnippet adskilt. Forklarer også prosessen 

 videre med tanke på denne saken.  

28 Daniel Hatleskog og 25 Glenn Roger Mardal stiller seg bak gratisprinsippet. 

40 Eudes Guilherme Oliveira Andrade peker på at sin fritidsklubb har gratisprinsipp, men har 

 en sponsor og samarbeid med lokale bedrifter som gjør dette mulig.   

Endringsforslag ble behandlet av redaksjonskomiteen. 1 endringsforslag ble sendt inn til 

Redaksjonskomiteen. Redaksjonskomiteens innstilling: 

• ISB1 avslås, men oversendes til sentralstyret 
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Sentralstyrets forslag til vedtak: 

Landsmøtet mener alle fritidsklubber bør være gratis for barn og unge og oppfordrer alle sine 

medlemmer til å revurdere å ta betalt fra barn og unge for å delta. Organisasjonen diskuterer saken 

videre på landsstyremøtet våren 2024 

 

Vedtak 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at ISB1 avslås, men oversendes til 

sentralstyret ble vedtatt 

• Sentralstyrets forslag til vedtak ble vedtatt 

 

Sak 12. Valg  
 

55 Kristoffer Mathisen la frem valgkomiteens innstilling til tillitsvalgte for valgperioden 2023-

 2025. 

Spørsmål, kommentarer og svar etter fremlegget: Ingen. 

Valgkomiteens forslag til vedtak: Landsmøtet velger tillitsvalgte etter innstilling fra  
 valgkomiteen for valgperioden 2023-2025 

 

Sentralstyret:  

Valgkomiteens innstilling: Trine Ottosen innstilles som leder (voksen) av sentralstyret 

Innstilt leder Trine Ottosen holdt valgtale i ett minutt  

• Trine Ottosen ble valgt som leder (voksen) av sentralstyret ved akklamasjon 

Valgkomiteens innstilling: Magnus Tveten innstilles som nestleder (voksen) av sentralstyret  

Innstilt nestleder Magnus Tveten holdt valgtale i ett minutt  

• Magnus Tveten ble valgt som nestleder (voksen) av sentralstyret ved akklamasjon 

Valgkomiteens innstilling: Oscar Lone Olsen innstilles som nestleder (ungdom) av sentralstyret 

Innstilt nesteleder Oscar Lone Olsen holdt valgtale i ett minutt  

• Oscar Lone Olsen ble valgt som nestleder (ungdom) av sentralstyret ved akklamasjon 

Valgkomiteens innstilling: Tommy Wisth innstilles som sentralstyremedlem (voksen) 

• Tommy Wisth ble valgt som styremedlem (voksen) av sentralstyret ved akklamasjon 
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Valgkomiteens innstilling: Hilde Woxen innstilles som sentralstyremedlem (voksen) 

• Hilde Woxen ble valgt som styremedlem (voksen) av sentralstyret ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Hanne Handå innstilles som sentralstyremedlem (voksen) 

• Hanne Handå ble valgt som styremedlem (voksen) av sentralstyret ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Tuva Hauge Nilsen innstilles som sentralstyremedlem (ungdom) 

• Tuva Hauge Nilsen ble valgt som styremedlem (ungdom) av sentralstyret ved 

akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Dilara Kara innstilles som sentralstyremedlem (ungdom) 

• Dilara Kara ble valgt som styremedlem (ungdom) av sentralstyret ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Truls Baalmann som sentralstyremedlem (ungdom) 

• Truls Baalmann ble valgt som styremedlem (ungdom) av sentralstyret ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Ane Seljeseth innstilles som sentralstyremedlem vara (voksen) 

• Ane Seljeseth ble valgt som vara (voksen) av sentralstyret ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Mattis Himo innstilles som sentralstyremedlem vara (voksen) 

• Mattis Himo ble valgt som vara (voksen) av sentralstyret ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Sebastian Bjørnstad innstilles som sentralstyremedlem vara (ungdom) 

• Sebastian Bjørnstad ble valgt som vara (ungdom) av sentralstyret ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Shruti Chowdary Bojedla innstilles som sentralstyremedlem vara (ungdom) 

• Shruti Chowdary Bojedla ble valgt som vara (ungdom) av sentralstyret ved 

akklamasjon 
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Forslag fra kontrollkomiteen: Tommy Wisth fortsetter som nestleder frem til Magnus Tveten trer inn i 

rollen 

• Forslaget ble vedtatt ved akklamasjon 

 

Kontrollkomiteen:  

Valgkomiteens innstilling: Kenneth Laugaland innstilles som leder av Kontrollkomiteen  

• Kenneth Laugaland ble valgt som leder av kontrollkomiteen ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Pia Vollen innstilles som komitemedlem  

• Pia Vollen ble valgt som medlem av kontrollkomiteen ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Bjørnar Grande innstilles som komitemedlem 

 

• Bjørnar Grande ble valgt som medlem av kontrollkomiteen ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Anne Marie Lund innstilles som komitemedlem 

• Anne Marie Lund ble valgt som medlem av kontrollkomiteen ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Heine Knudsen innstilles som komitemedlem 

• Heine Knudsen ble valgt som medlem av kontrollkomiteen ved akklamasjon 

 

Valgkomiteen: 

Valgkomiteens innstilling: Kristoffer Lorang Mathisen innstilles som leder av valgkomiteen  

• Kristoffer Lorang Mathisen ble valgt som leder av valgkomiteen ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Christian Lund innstilles som komitemedlem 

• Christian Lund ble valgt som medlem av valgkomiteen ved akklamasjon 
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Valgkomiteens innstilling: Emmeli Hedvald innstilles som komitemedlem 

• Emmeli Hedvald ble valgt som medlem av valgkomiteen ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Siri Hennig-Olsen innstilles som komitemedlem 

• Siri Hennig-Olsen ble valgt som medlem av valgkomiteen ved akklamasjon 

 

Valgkomiteens innstilling: Valgkomiteen har ikke lyktes å finne kandidat til vervet, og landsmøtet bes 

derfor om å supplere dette. 

• Esten Mortensen Holien ble valgt som medlem av valgkomiteen ved akklamasjon 

Sak 13. Annet  
 

Andre forslag ble behandlet av redaksjonskomiteen. 2 endringsforslag ble sendt inn til 

Redaksjonskomiteen. Redaksjonskomiteens innstilling: 

• A1 oversendes til sentralstyret 

• A2 vedtas 

 

Vedtak 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at A1 oversendes til sentralstyret ble vedtatt 

• Redaksjonskomiteens innstilling om at A2 vedtas ble vedtatt 

 

 

Landsmøtet ble hevet 7. mai 2023 kl 11.47 
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Referenter:  

 

----------------------------------------------                                      -------------------------------------------------------- 

Signe Dahl                                     Ada Menne 

 

 

 

 

Protokollunderskrivere:  

 

 

----------------------------------------------                                      -------------------------------------------------------- 

Julie Iselin Berg (Ungdom, Innlandet)                                   Mattias Ørn Alman Kaas (Voksen, Oslo) 
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